



DR. BADER H. ALAZEMI  
Professor

bh.alazemi@paaet.edu.kw

أ.د. بدر حمد العازمي  
أستاذ

## Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2002.

His interest in Islamic educational thought.

## السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2002. تتمثل اهتماماته الرئيسية في الفكر التربوي الاسلامي.

## Education

## المؤهلات العلمية

2002	PhD in Contemporary Educational Thought- University of Birmingham-United Kingdom	2002	دكتوراة في الفكر التربوي المعاصر من جامعة برمنجهام University of Birmingham في المملكة المتحدة.
1997	Master's degree in Educational Pedagogy - University of Manchester- United Kingdom.	1997	ماجستير في أصول التربية من جامعة مانشستر University of Manchester في المملكة المتحدة.
1993	Bachelor's degree in Islamic Education - College of Basic Education - Kuwait.	1993	بكالوريوس تربية إسلامية- كلية التربية الأساسية - الكويت.

## Work Experience

## الخبرات الوظيفية

2019	Professor, College of Basic Education.	2019	أستاذ دكتور بكلية التربية الأساسية.
2012	Associate professor, College of Basic Education.	2012	أستاذ مشارك بكلية التربية الأساسية.
2002	Assistant Professor, College of Basic Education.	2002	أستاذ مساعد بكلية التربية الأساسية.
1996	Scholar Student- PAAET.	1996	معيد بعثة في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
1993	Islamic Teacher- Ministry of Education- Kuwait.	1993	مدرس تربية إسلامية بوزارة التربية- الكويت.

## Conferences and Courses

## المؤتمرات والدورات التدريبية

- 2016, Participant in the Teacher Preparation Conference - Kuwait.
- 2014, Participant in the Conference on Challenges of the Muslim Family - Brazil.
- 2012, Participant in the Family Education Conference - UK.

- 2016، مشارك بمؤتمر اعداد المعلم - الكويت.
- 2014، مشارك في مؤتمر تحديات الاسرة المسلمة - البرازيل.
- 2012، مشارك في مؤتمر التربية الاسرية - بريطانيا.

- 2010, Participant in the Conference on Developing Teaching Methods in Primary Schools - UK.

- 2010، مشارك في مؤتمر تطوير وسائل التعليم في المدارس الابتدائية - بريطانيا.

## Publications

## الإصدارات العلمية

### PhD Dissertation

The development of the Contemporary Islamic thought (1950-1999).

### رسالة دكتوراه

تطور الفكر الإسلامي الحديث (1950-1999).

### Master Thesis

The development of the Contemporary Islamic thought (1920-1950).

### رسالة ماجستير

تطور الفكر الإسلامي الحديث (1920-1950).

### Books & Book Chapters

- 2008 ,The Educational Thought of Sheikh Hassan Al-Banna - Al-Manar Library - Kuwait.
- 2005 ,Introduction to Islamic Educational Thought. Al Falah Library - Kuwait.
- 1996, Al-Durr Al-Bahi from Tafsir Al-Qurtubi - Kuwait Teachers Association.
- 1995, In Rehab Ramadan - Al-Jahra Educational District, Ministry of Education.
- 1994, Nation of the Qur'an - International Islamic Charitable Organization.
- 1994, The Negative Educational Effects of Drugs - Al-Bashaer Committee for the Treatment of Addicts.

### كتب وفصول في كتاب

- 2008، الفكر التربوي عند الشيخ حسن البنا- مكتبة المنار- الكويت.
- 2005، مقدمة في الفكر التربوي الاسلامي. مكتبة الفلاح – الكويت.
- 1996، الدر البهي من تفسير القرطبي – جمعية المعلمين الكويتية.
- 1995، في رحاب رمضان – منطقة الجهاء التعليمية بوزارة التربية.
- 1994، أمة القران – الهيئة الخيرية الاسلامية العالمية.
- 1994، الآثار التربوية السلبية للمخدرات – لجنة البشائر لعلاج المدمنين.

### مقالات علمية

- 2004، الأسباب المؤدية الي حصول طالبات كلية التربية الاساسية بدولة الكويت على الانذارات الأكاديمية. مجلة كلية التربية بجامعة عين شمس – القاهرة.

## Articles

- 200, Reasons that lead female students at College of Basic Education in the State of Kuwait to receive academic warnings. Journal of the Faculty of Education, Ain Shams University - Cairo.
- 2005, Attitudes of primary school teachers towards the new educational ladder in light of the feminization of the primary stage in the State of Kuwait. Gulf Journal and Arabian Peninsula Studies at the Scientific Publication Council of Kuwait University.

- 2005، اتجاهات معلمات المرحلة الابتدائية نحو السلم التعليمي الجديد في ظل تأنيث المرحلة الابتدائية بدولة الكويت. مجلة الخليج ودراسات الجزيرة العربية بمجلس النشر العلمي بجامعة الكويت.